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خط ارتباطی كری- ظریف
علی اکبری

خبر عجیب و جالبی اســت. وزیر امور خارجه آمریکا برای اطلاع از 
وضعیت سه تبعه این کشور که در عراق مفقودشده اند، با وزیر امور خارجه 
ایران تماس می گیرد و درخواســت همکاری در این خصوص می نماید 
و وزیر امور خارجه کشورمان نیز اعلام کرده در این خصوص هر کاری 
که بتواند انجام خواهد داد. اینکه آمریکایی های مفقودشده در عراق چه 
می کرده اند و توسط چه گروهی و به چه دلیلی ربوده شده اند و یا اینکه 
ممکن اســت این یک بازی آمریکایی باشد که نه کسی ربوده شده و نه 
کسی مفقودشده باشد و خود آمریکایی ها به دلایل کثیفی که در تاریخ 
این کشور نیز نمونه های فراوانی می توان برای آن یافت، این سه نفر را در 
یک تسویه حساب و یا بازی کثیف کشته باشند، محل بحث این نوشتار 
نیست چراکه واقعاً ابعاد این ماجرا هنوز کاملًا مشخص نشده است، لیکن 
سؤال این است که این موضوع چه ارتباطی با ایران دارد که وزیر خارجه 
کشورمان بخواهد برای آن اقدام نماید؟ آیا وزیر امور خارجه کشورمان 
در وظایف و مأموریت خویش و یا تعهدی که در قبال مردم کشــورمان 
دارد، تعهدی نیز به مردم آمریکا داده که بخواهد مشکلات آمریکایی ها 
را برطرف سازد و یا اینکه حوزه سرزمینی عراق نیز در قلمرو مسئولیتی 
آقای ظریف قرار گرفته است؟ وزیر امور خارجه ایران اگر آن قدر فرصت 
دارد که بخواهد این مشکلات را حل کند، شایسته است به دنبال حل 
مشــکلات اتباع زندانی کشــورمان در برخی دیگر از کشورها ازجمله 
ترکمنســتان و... باشــد و پیگیری وضعیت اتباع آمریکا را به وزیر امور 

خارجه آن کشور بسپارد.
نکته ای که متأسفانه بعضاً مورد غفلت قرار می گیرد این است که چرا 
آمریکایی ها تلاش دارند به هر بهانه ای، ارتباط با وزیر امور خارجه یا دیگر 
مسئولان سیاست خارجی کشورمان برقرار و خبر این ارتباط را منتشر 
نمایند. باید توجه داشت که ارتباط مستقیم سیاسی بین این دو کشور 
برقرار نیست و کشورهای دیگری به عنوان حافظ منافع در پایتخت این 
دو کشور، وظایف سیاسی را متقبل شده اند. مذاکرات سیاسی بین ایران 
و آمریکا نیز محدود به مســئله هسته ای بوده است و قرار بر گسترش 
این ارتباط به دیگر حوزه ها نبوده است لیکن رصد اخبار نشان می دهد 
کــه طرف آمریکایی به دفعات و به بهانه های متعدد این ارتباط را برقرار 
نموده اســت. از تماس به منظور ممانعت از اعزام کشتی نجات به یمن 
و تلاش برای بازگرداندن آن تا این موضوع ســه نفر مفقود در عراق و 

بی ربط به کشورمان. به راستی علت چیست؟
آمریکایی ها به القای برقراری ارتباط با ایران به شدت نیازمند هستند 
تا به دیگرانی که تلاش دارند ایران اســلامی را به عنوان یک الگو برای 
اســتقلال، راهنمای مســیر خویش قرار دهند القا نمایند که ایران نیز 
مجبور اســت با آمریکا کنار بیاید و با این وصف کشور یا ملت دیگری، 
مســیری که ایران پیمود، نخواهد پیمود. اگر این شبهه کارگر افتد در 
افکار عمومی ملت ها، مسیری که شروع آن با شعار استقلال و سرانجام 
آن پشیمانی و دست کشیدن از شعارهای انقلابی از قبیل مرگ بر آمریکا 
باشد، انگیزه ای در دیگران برای پیمودن ایجاد نخواهد کرد. آمریکا تلاش 

دارد این باور را در جهان و در افکار عمومی نهادینه سازد.
نکته دیگر اینکه آمریکایی ها تلاش دارند القا کنند هر مشکلی که در 
منطقه است به ایران ارتباط دارد و اگر ایران قواعد بازی را رعایت کند، 
هیچ مشکلی در منطقه نخواهد بود و آمریکا تلاش دارد که ایران را مجبور 
بــه رعایت ملاحظات بین المللی و پرهیز از تنش آفرینی کند. ادامه این 
مسیر باعث خواهد شد دلباختگان و مستضعفانی که جمهوری اسلامی 
را به عنوان حامی و پشــتیبان خویش به حساب می آورند در محاسبات 
خود تجدیدنظر نموده و تصور نمایند که دیگر نمی توان بر روی این حامی 
و شــریک خود حساب کنند چراکه ممکن است این حامی و پشتیبان 
در تعامل با آمریکا، ایشان را رها سازد. تصوری که برای عمق راهبردی 

جمهوری اسلامی ایران در منطقه و جهان بسیار خطرناک است.
دلیل دیگر این اقدام آمریکا حساسیت زدایی از افکار عمومی داخل 
کشورمان در خصوص این ارتباط است. ارتباط با آمریکا به واسطه مضراتی 
که برای کشــور دارد به هیچ عنوان به صلاح نظام و مردم نمی باشد و به 
تعبیری ارتباط با آمریکا نوعی تابو است که نباید شکسته شود. اگر این 
روند ارتباطی ادامه یابد کم کم از حالت یک امر قبیح و مضر، به یک امر 
عادی و بعضاً لازم و ضروری تبدیل خواهد شد و بهانه ای برای تعمیم و 
گسترش در دیگر بخش ها و ارکان حاکمیتی و حتی عمومی خواهد شد. 
امری که طرف آمریکایی بسیار تمایل دارد که آن را به سرانجام برساند 
و از روزنه و منفذی که ایجاد شــده، ســرپلی برای گسترش دسترسی 
خود ایجاد نماید. این وظیفه مسئولان و مردم است که در این خصوص 
هوشــیاری به خرج دهند و مراقبت نمایند که از این منظر گزندی به 

جامعه و نظام وارد نشود.

امتیاز شهیدان
 در برزخ و قیامت

شهیدان چون پاسخ مثبت به دعوت انبیاء عموماً و دعوت ختمي 
مرتب و نبوّت )ع( خصوصاً داده اند؛ زنده هســتند. در سورة انفال 
همین آیة معروف آمده اســت که یا أیهَُّا الذَِّینَ آمَنُوا اسْتَجیبُوالِّ 
سُولْ اذَِا دَعاکُم)1(. درست است که تثَنیه یاد شده است، ولي  وَ للِرَّْ
ضمیر به فعل مفرد است؛ چون دعوت پیغمبر همان دعوت خداست. 
سُــولْ اذَِا دَعَواکُم نیست، اذَِا دَعاکُم است؛ زیرا  اسِْتَجیبُوا لِّ وَ للِرَّْ
دعوت پیغمبر رســالت دعوت خداست و لا غیر. در سورة مبارکة 
یاسین اثر پذیري حرف هاي انبیاء عموماً و وجود مبارک ختمي 
نبوّت )ع( خصوصاً را مخصوص افراد زنده معرفي کرد، فرمود: لیُِنذِرَ 
مَنْ کانَ حَیّاً وَ یحَِقَّ القُولُ عَليَ الکافرِین)2(. آنکه زنده است و طعم 
حیات طیّب را چشید؛ او راهي راه انبیاء است. و چون شهداء بهترین 
وجــه دعوت خدا و پیغمبــر را خوب ادراک و باور کرده اند و برابر 
آن متخلقّ شده اند و عمل کرده اند و گفتند و ایستادند و مقاومت 

کردند و شربت شهادت نوشیدند؛ اینها زنده اند. 
تبیین ) زندگي طبیعي ( و ) زندگي ملكوتي (

پــس برابر آیات قرآن کریم اینگونه از افراد زنده اند. زندگي دو 
قسم است؛ یک زندگي طبیعي که مرگ آن را تعقیب می کند: کُلُّ 
نفَسٍ ذائقَِهُ المُوت)3(. یک زندگي الهي و ملکوتي است که مصون از 
مرگ است. آنکه به زندگي طبیعي زنده است، آن برابر انِکََّ مَیِّتٌ 
وَ انِهَُّــمْ مَیِّتُون )4( می میرد، برابر کُلُّ نفَسٍ ذائقَِهُ المُوت می میرد، 
برابر مَا جَعَلنَْا لبَِشَــرٍ مِنْ قَبلکَِ الخُلدْ افََإینْ مِتَّ فَهُمُ الخالدُِون)5( 
می میرد و مانند آن. امّا آنکه با موت ارادي مرده است، به حیاتي بار 
می یابد که مرگ در آن نیست؛ لذا شهید زنده وارد برزخ می شود و 
زنده از برزخ وارد صحنة قیامت می شود. کسي که مرگ را میراند، 
کسي که بر مرگ مسلّط شد؛ مرگي نیست تا آن مرگ بر او مسلطّ 

بشود و او بمیرد ! 
لذا شــهداء عموماً و خواص از آنها خصوصاً مصون از آســیب 
مرگند. درســت است از نظر طبیعي و بدن مرده اند؛ ولي برابر آیة 
ســورة انفال، برابر آیة سورة یاســین زنده اند؛ این زندگي از گزند 
مرگ به دور است. لذا دیگران مرده وارد برزخ می شوند و نمی دانند 
در دنیا چه خبر هســت و در برزخ چه خبر؛ بعدها می فهمند که 
مردند. ولي شهداء چون زنده وارد برزخ می شوند، کاملًا از راهیان 
راهشان باخبرند، از همرزمان و همفکرانشان باخبرند؛ بعد از آنها 
در دنیا چه می گذرد باخبرند و از ذات أقدس إله بشــارت دریافت 
می کنند. اینکه در ســورة آل عمران و بقره فرمود: مبادا بگوئید، 
مبادا خیال کنید که شــهید مرده است، همین است: لا تحَسَبَنَّ 
الذَِّینَ قُتِلُوا )6(، لا تقَُولوُا لمَِنْ یقُتَلُ فيِ سَــبیلِ الْ امَوات )7(؛ اینها 

زنده وارد برزخ می شوند. 
طلب بشارت شهداء از خداي سبحان

 نسبت به راهیان کوي شهادت
آنها چون زنده وارد برزخ می شــوند؛ کار کردند، تلاش کردند، 
راه را درست کردند، منتظرند که راهیاني به راه اینها ادامه بدهند، 
اوّلا؛ً و اینهائي هم که راهي راه آنها بودند درست به مقصد برسند، 
ثانیا؛ً لذا از ذات أقدس إله بشارت طلب می کنند، ثالثاً: وَ یسَتَبشِرُونَ 
باِلذَِّینَ لمَْ یلَحَْقُوا بهِِم)8(. شهید در برزخ زنده است، یک؛ با خداي 
خود گفتگو دارد، دو؛ از خداي خود مژده می طلبد، سه؛ از خداي 
خود سؤال می کند: آنها که راهیان راه ما بودند، در کدام مقطع به 
ســر می برند، چرا به مقصد نرسیده اند؟ این الَذَِّینَ لمَْ یلَحَْقُوا بهِِم 
عدمِ ملکه اســت؛ آنکه راه نیفتاد و اهل ســکون و جُمود و رکود 
اســت؛ به او می گویند هنوز راه نیفتاد، نه هنوز نرسید ! آنکه راه 
افتاد و در بین راه است، شهید با او کار دارد. از خدا می خواهد او 
الآن در کدام مقطع به سر می برد: وَ یسَتَبشِرُونَ باِلذَِّینَ لمَْ یلَحَْقُوا، 
یعني خدایا ! بشارت بده اینهائي که راه افتادند، به ما بگو در کدام 
مقطعند.بنابراین شــهید در برزخ زنده است و با حیات وارد برزخ 
می شــود؛ مرده وارد برزخ نشــد، زنده وارد برزخ شد؛ گرچه بدن 

طبیعي مرده است.
زنده بودن شهیدان

 هنگام ورود به صحنه قیامت
وقتي قیامت کبــري می خواهد قیام بکنــد، فرمان الهي فرا 
می رسد، صَعقه اي دامنگیر همه می شود؛ در این نفخة صُور، آنها 
کــه در برزخ زنده اند، می میرنــد؛ آنها که در دنیا زنده بودند، آنها 
هم می میرند؛ یکســره مرگ فراگیر می شود در نفخة صُور اوّل، تا 
با نفخة دوّم وارد صحنة قیامت بشوند. در این نفَخ اوّل که همگان 
ماواتِ وَ مَنْ فيِ الارَض؛  ورْ فَصَعِقَ مَنْ فيِ السَّ می میرند: نفُِخَ فيِ الصُّ
قرآن کریم یک عدّه را استثناء کرد، الِّا مَنْ شآءَ ال)9(. آن حاملان 
عرش مستثني اند، انبیاء و اولیاء مستثني اند و شهداء را هم طبق 
بعضي از روایات استثناء کرده اند. یعني در نفخة صُور که همگان 
می میرند تا وارد صحنه قیامت شوند؛ شهید زنده است، نمی میرد؛ 
زنده وارد صحنة قیامت می شود. یعني این صحنه ها را کاملًا ادراک 
می کند؛ همانطوري که حاملان عرش زنده اند، همانطوري که انبیاء 

و اولیاء زنده اند، شاگردان آنها یعني شهداء هم زنده اند.
پس شــهید زنده از دنیا وارد برزخ می شود، زنده از برزخ وارد 
قیامت کبري می شود، از کلّ این صحنه ها برخوردار است؛ سرّش 
آن است: یک حیاتي پیدا کرده است که مرگ ندارد. مرگ چیزي 
است که انسان از آن می ترسد. حرف سنائيِ بزرگ حکیم اسلامي 
این است: مرگ هراسناک است، انسان باید از مرگ بترسد؛ ولي به 
بسیاري از افراد خطاب می کند، می فرماید: درست است که باید از 
مرگ ترسید، ولي مگر شما الآن زنده اید؟ از این وضع موجود باید 
بترسید، از این زندگي ترس کَاکنون در آني! شما مرده اید، امَواتٌ بلِا 
حَیات؛ یک عدّه مرده اند. پس این برکتي است که دربارة شهادت 
بهره شهداء می شود که اینها همچنان پر فروغ زنده اند، زنده وارد 
برزخ می شــوند، زنده از برزخ وارد قیامت کبري می شوند و از آن 
صحنه کاملًا مستحضرند و رعب و هراسي دامنگیرشان نمی شود. 
پیام گفتاري حضرت آیت الله جوادي آملي )مدظلّه( به مراسم 
بزرگداشت پنجاه و نهمین سالگرد شهادت شهید نواب صفوي و 
گرامیداشت شهداي فدائیان اسلام ـ قم؛ دي 1393       

)1( انفال/ 24                          )2( یس/ 70
)3( آل عمران / 185 و انبیاء / 35 و عنکبوت/ 57
)4( زمر/30                             )5( انبیاء / 34

)6( آل عمران / 169                   )7( بقره / 154
)8( آل عمران / 170                  )9( زمر/ 68

جامعه مدرســین با صدور بیانیه ای تاکید کرد: 
ایجاد تردید در نتایج احراز صلاحیت ها و پرداختن 
به حاشیه سازی و تضعیف شورای نگهبان و هر حرکتی 
که منجر به دلســرد کردن مردم در این حضور ملی 

گردد خیانت به آرمان انقلاب و امام است.
به گزارش رسا، جامعه مدرسین حوزه علمیه قم در باره 
بررسی صلاحیت کاندیداهای انتخابات و لزوم توجه همگان 
به رعایت مسائل قانونی و حفظ جایگاه شورای نگهبان بیانیه 

مهمی صادر کرد.
در ابتــدای این بیانیه آمده اســت، حضور حداکثری 
و آگاهانــه مردم و انتخــاب کاندیداهای مومن و متعهد به 
اســلام و انقلاب اســلامی علاوه بر اینکه در شــکل گیری 
مجلس خبرگان رهبری و مجلس شــورای اسلامی نقش 
بســیار مهم و موثری دارد نشانگر عمق وفاداری آحاد امت 
اسلامی به نظام مقدس جمهوری اسلامی و خاری بر چشم 
دشــمنان آن خواهد بود. توجه به رهنمودهای اخیر مقام 
معظم رهبری حضــرت آیت ال العظمی خامنه ای»مدظله 
العالی« مبنی بر لزوم حضور و مشــارکت حداکثری مردم، 
وظایف خطیر کارگزاران اجرایی و نظارتی در امر انتخابات 
بویژه شورای محترم نگهبان و ممانعت از ورود افراد نالایق 
و کسانی که اصل نظام را قبول ندارند بسیار راه گشا و حائز 

اهمیت می باشد.
در ادامه این بیانیه تصریح شــده است، شورای محترم 
نگهبــان در این دوره همچون دوره گذشــته در چارچوب 
قانون قاطعانه و منصفانه به وظیفه حساس خود عمل کرده 
و خواهد نمــود. ایجاد تردید در نتایج احراز صلاحیت ها و 
پرداختن به حاشیه سازی و تضعیف این نهاد مهم و تاثیر گذار 
و هر حرکتی که منجر به دلسرد کردن مردم در این حضور 
ملی گردد خیانــت به آرمان انقلاب و معمار کبیر آن امام 

7694 نفر از طلاب و اســاتید حوزه علمیه قم با امضای طوماری از اعضای شورای نگهبان 
خواستند از ورود حامیان مادی و معنوی و ساکتین فتنه که جزو حامیان فتنه محسوب می شوند، 

در عرصه انتخابات جلوگیری کنند.
به گزارش رســا، 7694 نفر از طلاب و اســاتید حوزه علمیه قم با امضای طوماری از شورای نگهبان 

حمایت کردند.
متن این طومار به این شرح است:

امام خمینی)ره(: هرکس بگوید رای شورای نگهبان کذا است »مفسد« است. )صحیفه امام ج14ص370(
امام خامنه ای مدظله العالی: بنده گفتم کســانی که نظام را قبول ندارند رأی بدهند، نه اینکه کســی 
که نظام را قبول ندارد بفرستند مجلس/ در هیچ جای دنیا در مراکز تصمیم گیری کسی که اصل نظام را 

قبول ندارد راه نمی دهند. )30 دی 1394(
بار دیگر در آســتانه انتخابات، بیش از گذشــته شاهد هجمه سنگین به نهاد انقلابی شورای نگهبان 
هســتیم، با توجه به اهمیت جایگاه این شورا در صیانت از حق الناس، از اعضای محترم، شجاع و انقلابی 
آن شــورا درخواســت می کنیم که از ورود عناصر ضدانقلاب، به ویژه حامیان مادی و معنوی فتنه و نیز 
ســاکتین فتنه که طبق بیان حضرت امیرالمومنین علی )علیه السلام(: »الساکت أخ الراضی و إن لم یکن 
معنا کان علینا« )بحارالأنوار/ج74/ص421(؛ جزو حامیان فتنه محسوب می شوند، در عرصه انتخابات به 

جد جلوگیری نموده و پاسدار ثمره خون شهیدان باشند.
طلاب، اساتید حوزه های علمیه و مردم قم با امضای این طومار، حمایت خود را از اقدام انقلابی شورای 

نگهبان اعلام می کنند.

بیش از 7 هزار تن از طلاب و اساتید حوزه علمیه قم:
شورای نگهبان از ورود حامیان مادی و معنوی

 و ساکتین فتنه به انتخابات جلوگیری کند

جامعه مدرسین حوزه علمیه قم با صدور بیانیه ای:

ایجاد تردید در احراز صلاحیت ها خیانت به آرمان انقلاب است
خمینی )قدس سره( بوده و حرکت در مسیر تعیین شده از 

سوی استکبار جهانی خواهدبود.
در بخش پایانی این بیانیه تاکید شده است،  ناصحانه و 
خیر خواهانه به کسانی که از تریبون های رسمی و غیررسمی 
استفاده می کنند بویژه مسئولین تذکر می دهیم که مراقب 

اظهار نظرهای خود باشند. مبادا با اظهارات غیر مسئولانه و 
بعضاً التهاب آور و تردید افکن و گله گذاری های ناسنجیده 
موجبات تضعیف جبهه خودی و نهادهای مســئول بویژه 
شــورای نگهبان گردند که این امر در پیشگاه الهی و ملت 
خدوم ایران اســلامی گناهی نابخشودنی است، از خداوند 

منان توفیق عمل کردن به وظیفه را در این مقطع حساس 
مسئلت می نمائیم.

در همین ارتباط آیت ال محســن فقیهی عضو جامعه 
مدرسین حوزه علمیه قم در گفت وگو با رسا، با اشاره به پشت 
پرده و اهداف هجمه های بسیار علیه شورای نگهبان گفت: 
شــورای نگهبان با دقت صلاحیت ها را بررسی کرده و تنها 
گزارش های رسیده را ملاک اظهار نظر قرار نمی دهد، بنابراین 
این که تاکنون نظام اســلامی و ولایت فقیه حفظ شــده 
می توان گفت از زحمات همین شورای نگهبان بوده است.

وی تصریح کرد: این گونه نیست که ما با رفاقت و جناح 
بازی و حزب بازی بخواهیم با شورای نگهبان برخورد داشته 
باشیم؛ چشم شــورای نگهبان فقط باید به اسلام و احکام 
اســلامی باشــد، از همین رو مقام معظم رهبری بالاترین 
شخصیت هایی که از جهات گوناگون علمی و تقوایی مورد 
تأییدشان هستند را برای شورای نگهبان انتخاب می فرمایند.

همچنین آیــت ال ممدوحی عضو جامعه مدرســین 
حوزه علمیه قم درباره برنامه های دشمن برای براندازی یا 
تغییر رویکرد نظام اسلامی ایران گفت: اگر شورای نگهبان 
تضعیف شود، دیگر خشتی روی خشت بند نمی شود؛ همه 
باید بدانند که خواسته اصلی دشمن تضعیف شورای نگهبان 

است؛ بنابراین نباید در زمین دشمن بازی کرد.
 عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم با بیان این که 
دشــمنان ما در صدد تضعیف این جایــگاه و نهادهای 
منتسب به آن هستند، تأکید کرد: ما باید به هر وسیله ای 
که شده از شورای نگهبان، خبرگان، رهبری و این نظام 
محافظت کنیم و نگذاریم تضعیف بشود. نباید در اصول 
نظام دست برد، اگر در اصول نظام دست ببرند هیچ چیز 
نمی ماند. دشــمن می خواهد این پایه هــا را بلرزاند. کار 

نفوذی ها همین است.

گزارش سیاسی- 
نمایندگان مجلس شــورای اسلامی در گفت وگو با 
کیهان با بیان اینكه برخی می خواهند دشمن را منجی 
نشان دهند، اظهار داشتند: مذاکرات هسته ای حاصل 
لطف ایران به غرب و آمریكا بوده اما آنها به توافق برای 
ضربه زدن به ملت دلبســته اند، هر چند با هوشیاری و 

وحدت ما به نتیجه نخواهند رسید.
برخی از جریانات داخلی با اهداف و نیات خاصی ســعی 
دارنــد که توافق برجام را حاصــل تغییر رفتار آمریکا و لطف 
کدخدا به مردم ایران جلوه دهند. رهبر معظم انقلاب در نامه 
خود به رئیس جمهور درباره سرانجام مذاکرات  تأکید کردند: 
»در تبلیغات توجه شــود کــه در برابر آنچه در این معامله به 
دست آمده، هزینه های سنگینی پرداخت شده است. نوشته ها 
و گفته هایی که سعی می کنند این حقیقت را نادیده گرفته و 
خود را ممنون طرف غربی وانمود کنند با افکار عمومی ملت، 
صادقانه رفتار نمی کنند.« ایشان در ادامه نامه تأکید کردند که 
»همین اندازه دستاورد نیز در برابر جبهه  استکبار و زورگو، بر 

اثر مقاومت و ایستادگی به دست آمده است.«
رهبر معظم انقلاب در سخنان اخیر خود با دست اندرکاران 
انتخابات نیز به این نکته تصریح داشــتند که از این بهتر هم 
می شد توافق کرد اما ظرفیت و توانایی ها محدود بود، بنابراین 
باید با توجه به نتایج به دســت آمده در برجام به جای خوش 
بینی متوهمانه، واقع گرا بود، به این معنا که بدانیم دشــمن با 
»ماسک و لبخند« می آید اما هدفش »متوقف کردن پیشرفت 
و نفوذ« است. دشــمن درصدد فلج کردن وضعیت اقتصادی 
کشــور است و »دوختن چشم به دســت دشمن« مشکل را 
حل نمی کند، بلکه مشــکل با »تقویت اقتصاد برای محافظت 
از تکانه های خارجی« قابل حل است. نکته قابل تأمل در این 
است که جریانی تمایل دارد تا با بزک کردن آمریکا، به اهداف 
داخلی خود برســد که این امر بر اساس هشدار  رهبر معظم 

انقلاب »زشت و خطرناک« است.
دولت به جای آگاهی دادن

 فقط تبلیغات می کند
علیرضا سلیمی نماینده مجلس شورای اسلامی در گفت 
و گو با کیهان ضمن تشــکر از مذاکره کنندگان، تصریح کرد: 
اما این هشــدار را هم باید به مذاکره کنندگان و دولت داد که 
نسبت به خدعه های طرف مقابل مراقبت داشته باشند؛ عده ای 
که قبله آمال آنها آمریکا اســت و هوش و حواس آنها متوجه 
دست و دهان مقامات آمریکایی است به دنبال این هستند که 
جا بیندازند آمریکا منجی و کدخدای عالم و به نوعی همه کاره 
جهان است. در قصه برجام هم به جای اینکه لیست بلند بالای 
مقاومت ایران، تلاش دانشمندان هسته ای، جانفشانی شهدای 
هسته ای، رهنمودهای حکیمانه مقام معظم رهبری و مهندسی 
فضای مذاکرات توسط ایشان، پشــتیبانی ملت و بسیاری از 
داشته های پروزن داخلی را به رخ طرف مقابل بکشند، درصدد 

این بودند که گزاره خود و کدخدایی آمریکا را اثبات کنند.
وی ادامه داد:  این جریان، سیاست مداران آمریکایی را در 

دو دســته معرفی می کند؛ کسانی که به ملت ایران و نظام ما 
تمایل نشان می دهند و کسانی که نسبت به کشور و مردم ایران 
بغض و کینه در دل دارند. به این ترتیب مقامات آمریکایی را 
به دو دسته خوب و بد تقسیم می کنند تا این طور القا نمایند 
که ما با بخش خوب و مهربان آنها ارتباط برقرار کردیم. قصد 
و هدف این جریان داخلی قبح زدایی دست دادن یا به طور کلی 

ارتباط با آمریکا است.
عضو کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس اظهار داشت: 
باید گفت که آمریکا از سر شیطنت همیشگی و استیصال خود 
تــن به این مذاکرات داد، در حالی که می دانســت جمهوری 
اســلامی ایران اکنون در اوج قدرت قرار دارد، از این رو برای 
مهار و کنترل قدرت کشور وارد معامله با ما شد. بنابراین کسانی 
که توجیه گر ارتباط با شیطان و خیانت کار بزرگ هستند، باید 
دست از شــیطنت و تبلیغات بیهوده بردارند و واقعیات را به 
مردم بگویند. مردم باید بدانند که چقدر در این معامله هزینه 
داده شد، دستاوردهایی از قبیل چندین هزار تن اورانیوم، 19 
هزار سانتریفیوژ، فناوری راکتور آب سنگین را کنار گذاشتیم 
تا این نتایج به دست آمد، البته همین اندازه هم با مقاومت و 

ایستادگی به دست آمد. 
سلیمی با بیان اینکه به نوعی مذاکره کنندگان ما با توجه 
به این پشتوانه های بزرگ که ذکر شد و از همه مهم تر با وجود 
وحدت و هماهنگی ایجاد شــده توسط رهبر انقلاب، با دست 
پر از سرمایه به مذاکرات رفتند، اضافه کرد: اگر این طور نبود 
معامله ای در این حد هم شکل نمی گرفت. به فرموده امام، ذات 
آمریکا گرگ است. آیا این گرگ اکنون دست از زورگویی خود 
دست برداشته است؟ آیا نمی بینند که حمله و تجاوز عربستان 
به یمن همچنان توسط آمریکا حمایت می شود؟ آیا نمی بینند 
که تروریست ها و داعش به عنوان مهره دست آمریکا در منطقه 
مورد حمایت واقع می شــوند؟ چه کســی این تروریست ها و 
ناامنی ها را در منطقه کاشته و پیوسته آبیاری می کند، آیا جز 
آمریکایی ها؟ آنها در روز اجرای برجام باز هم ملت ما را تحریم 
کردند. به علاوه تحریم هایی که قرار اســت لغو شود فقط 13 

درصد است، بقیه چه می شود؟
برخی وانمود می کنند که توافق با آمریكا 

کشور را نجات داد!
جواد کریمی قدوسی نماینده مجلس شورای اسلامی نیز 
در گفت وگو با کیهان اظهار داشت:  در ارتباط با برجام شاهد 
به کار بردن ادبیاتی از طرف برخی گویندگان و یا نویسندگان 
و مســئولان بوده ایم، به نحوی که قبل از برجام مردم و نظام 
جمهوری اسلامی منزوی بودند و در های توسعه به کشور بسته 
مانده بود، ما یک مجموعه دور افتاده از نگاه راهبردی و روابط 
بین المللی  به حساب می آییم اما از روز اجرای برجام سرفصل 
جدیدی در تاریخ ملت ایران گشــوده شــده و دوران طلایی 

ویژه ای آغاز شده است!
عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس ادامه 
داد:  باید در جواب کســانی که این گونه مسائل را در جامعه 
پمپاژ می کنند این توضیح را داد که ما عمده پیشرفت های خود 

نمایندگان مجلس در گفت وگو با کیهان:

كسانی كه دشمن را منجی نشان می دهند،هزینه های سنگین برجام را ببینند

جمع بندی لیست ائتلاف اصولگرایان تا 12 بهمن
عضو شــورای مرکزی ائتلاف اصولگرایان در گفت وگو با فارس از جمع بندی 
لیســت اصولگرایان تا 12 بهمن خبر داد. محصولی تصریح کرد: شــورای ائتلاف 
اصولگرایان درصدد است تا 12 بهمن لیست اصولگرایان برای تهران را جمع بندی 

کند. 
تاکنون 6 جلسه شورای ائتلاف اصوگرایان به ریاست آیت ال موحدی کرمانی 

به منظور تحقق وحدت حداکثری برگزار شده است.

انتشار لیست جامعتین برای خبرگان تا هفته آینده
رئیس دفتر جامعه مدرسین حوزه علمیه قم با اشاره به برگزاری جلسه شورای 
مرکزی جامعه مدرسین به ریاست آیت ال یزدی، اظهار داشت: در این جلسه فقط 

درباره مسائل جاری کشور بحث و تبادل نظر شد و مهمان ویژه ای نداشتیم.
حجت الاســلام علی ابراهیمی با بیان اینکه تلاش داریم جلســه مشترکی با 
جامعه روحانیت برگزار کنیم، درباره زمان انتشار لیست مشترک خبرگان تصریح 
کرد: ان شاءال سعی می کنیم تا هفته آینده لیست مشترک نهایی شود.وی درباره 
حضور نام هاشــمی رفسنجانی در لیست مشترک نیز گفت : هنوز معلوم نیست و 

تاکنون تصمیمی در این مورد گرفته نشده است.

فوریت شورای ائتلاف اصولگرایان ارائه لیست است
محمدنبی حبیبی دبیر کل موتلفه با اشاره به تشکیل شورای ائتلاف اصولگرایان 
به عنوان یک حرکت زیرســاختی در این جبهه اظهــار کرد: پس از فعالیت های 
اصولگرایان در مســیر همگرایی و وحدت، شــورای ائتلاف اصولگرایان در تهران 
شکل گرفت و اکنون بررسی های مهمی در حوزه رصد نامزدهای انتخابات مجلس 

در حال انجام است.
وی ادامه داد: تا به حال کارها توسط سران اصولگرا به خوبی مدیریت شده به 
گونه ای که نسبت به وحدت حداکثری اصولگرایان بسیار خوشبین هستم. حبیبی 
با تأکید بر اینکه تشکیل شورای ائتلاف اصولگرایان کار بسیار مهم و بزرگی بود، 
بیان کرد: نســبت به وحدت حداکثری اصولگرایان خوشبین هستم، کمیته های 
شورای ائتلاف اصولگرایان مشغول بررسی نامزدها هستند و قطعاً این امر یکی از 

فوریت های شورای ائتلاف اصولگرایان است.

شورای نگهبان
 پرونده جوسازان تخریب گر را رو کند

اســدال بادامچیان با بیان اینکه شورای نگهبان مسئولیت حفاظت از آزادی، 
استقلال، جمهوری اسلامی، قانون اساسی و شرع مقدس را برعهده دارد و از جایگاه 
ویژه ای برخوردار است اظهار داشت: همگان حتی کسانی که به قانون اساسی اعتقاد 

ندارند باید براساس قانون این فصل الخطاب را بپذیرند و قبول کنند.
وی با بیان اینکه شــورای نگهبان باید پرونده جوسازان تخریب گر را رو کند 
تصریح کرد: طبیعی است که شورای نگهبان باید با قاطعیت عمل کند و کسانی 
که صلاحیت بــرای قانون گذاری مجلس و نمایندگی ملت و همچنین نظارت بر 
معاهــدات بین المللی و پیگیری مطالبات مردم در زمینه برجام، تشــخیص عدم 
کفایت رئیس جمهور و وزیران و ... را ندارند، نگذارد که وارد مجلس شوند تا کشور 

از صدمه و آسیب های بسیار مصون بماند.

رئیس سازمان بســیج دانشجویی گفت: متهمان 
پرونده کرسنت و همان ها که در این پرونده فساد کردند 
اکنون هم دنبال فساد با قراردادهای جدید نفتی هستند.
داوود گودرزی در خصــوص قراردادهای جدید نفتی به 
فارس گفت: متاسفانه به این قراردادها ایرادهای اساسی وارد 
است. اولاً اینکه همه کارشناسان و دلسوزان اقتصادی از گذشته 
تا کنون بر این اصل واقف هستند که باید خام فروشی نفت را 
به حداقل برسانیم ولی این قراردادها ما را به سوی خام فروشی 

بیشتر خواهد برد.
وی با اشــاره به کاهش قیمت نفت در ایــن ایام، افزود: 
خام فروشــی در این شرایط که نفت قیمت پایینی دارد برای 
کشــور هیچ صرفه ای نخواهد داشت، ولی متاسفانه مسئولان 
وزارت نفت به جای اینکه سیاســت هایی را برای ایجاد صنایع 
تبدیلی نفت پیگیری کنند، همچنان سیاست خام فروشی را 

دنبال می کنند.
رئیس سازمان بسیج دانشــجویی با بیان اینکه سیاست 
خام فروشی کشور را متضرر می کند، تاکید کرد: این روند که 
مسئولان وزارت نفت در خام فروشی دنبال می کنند هم با فضای 
کلی شــکوفایی اقتصادی ایران، هم با فضای بومی ما و هم با 

توجه به شرایط امروز با فضای عقلانی منافات دارد.
گودرزی تصریح کرد: این مسئله که قیمت نفت به این حال 
و روز گرفتار شده قابل بررسی است، اینکه چرا نفت بالای 100 
دلار در این دولت به زیر 30 دلار کاهش داشته  مسئله ای نیست 
که بی دلیل رخ داده باشد، باید بررسی کرد تا معلوم شود نقش 

دولت و وزارت نفت در این موضوع چقدر است.
وی افزود: مــا مگر قرار نبود با دنیا تعامل برقرار کنیم تا 
اقتصاد وضع بهتری داشــته باشــد ولی نتیجه این تعامل چه 
شــد؟ نه تنها اقتصاد ما وضع بهتــری پیدا نکرد بلکه قیمت 
نفت کاهش پیدا کرد و هر روز هم به بهانه های مختلف شاهد 

تحریم های جدید هستیم.

رئیس ســازمان بسیج دانشــجویی گفت: با روند جدید 
قراردادهای بلندمدت نفتی، باعث می شــود که بیگانگان نفت 
کشــور را به تاراج ببرند. یعنی همان کاری که زمان قاجار و 

دیگران در قراردادهای مختلف انجام شد.
گودرزی خاطرنشــان کرد: یکی از ایرادهای بزرگ دیگر 
این قراردادها این اســت که باعث خدشه دار شدن عزت ملی 
می شــود. این قراردادها دســت بیگانگان را باز می کند و این 
خلاف مبانی ماســت. در این قراردادها رانت انحصارگرایی و 

فساد هم وجود دارد.
رئیس سازمان بســیج دانشجویی خاطرنشان کرد: امروز 
می بینیم همان کســانی که متهم پرونده کرســنت هستند 
به دنبــال قراردادهای جدید نفتی اند. پس معلوم اســت که 
همان هایی که در کرســنت فساد کردند در این قراردادها هم 

به دنبال فساد هستند.
وی تصریح کرد: مجلس به عنوان قوه قانونگذاری و نظارتی 
نمی تواند نسبت به این قراردادها بی تفاوت باشد. نمایندگان باید 
به این قراردادها ورود پیدا کرده و ببیند دولت چه کارهایی را 

در این رابطه دنبال می کند.
گودرزی یادآور شد: برای دولت باید منافع ملی مهم باشد 
نه اینکه منافع تعدادی مفسد به منافع ملت ترجیح داده شود. 
امروز متاســفانه اینگونه به نظر می رسد که منافع یک عده به 
منافع ملی در قراردادهای جدید نفتی ترجیح داده شده است.
وی گفت: دولت باید خودش را از این فضایی که به وجود 
آمده مبرا کند. نباید این انگ به دولت زده شود که منافع یک 

تعداد اندک را به فضای ملت فروخته است.
گودرزی اظهار داشت: هم دولت، هم مجلس و هم نهادهای 
نظارتــی دیگر باید بــه این بحث ورود پیــدا کنند و وظیفه 
خود را به خوبی انجام دهند تا ان شــاءا... شاهد قراردادهایی 
نباشیم که باعث شود منافع ملت به خطر بیفتند و عزت ملی 

خدشه دار شود.

رئیس سازمان بسیج دانشجویی:

متهمان کرسنت با قراردادهای جدید نفتی
 به دنبال فسادند

رئیس ستاد اقامه نماز با بیان اینكه اقامه نماز نیاز به 
متولی و ستاد ندارد و همه در قبال آن مسئول هستند، 
گفت: معماری اسلامی این است که اول مسجد ساخته 

شود و سپس شهر را بر اساس آن بسازند.
به گزارش خبرگزاری فارس، حجت الاسلام قرائتی، رئیس 
ستاد اقامه نماز در نشست خبری بیست و چهارمین اجلاس 
سراســری نماز با انتقاد از اینکه افراد در جایگاه های مختلف 
نسبت به امر نماز اهتمام کامل ندارند، گفت: مثلًا صداوسیما 
چه مقدار راجع به نماز صحبت کرده است یا انتشارات ما چند 
صفحه ای راجع به نماز چاپ کرده اســت یا اینکه روزنامه ها، 
خبرگزاری هــا و اصحاب قلم چند کلمه ای راجع به نماز روی 
م راعٍ و  کاغذ آوردند، همه ما ســتاد اقامه نماز هســتیم »کُلُکُّ

م مَسؤولٌ«. کُلُکُّ
وی ابراز داشت: شهر اسلامی بازارش وقتی ظهر شد، باید 
احساس شود که ظهر شده است یا شهری اسلامی است که بعد 
از سی و چندین سال، شهر بی مسجد نداشته باشد، معماری، 
اسلامی است که اول مسجد در آن بسازند و بعد بر اساس آن 

مسجد، شهر را بسازند.
حجت الاسلام قرائتی اظهار داشت: اداره ای اسلامی است که 
نمازخانه اش بهتر از دفتر ملاقات مدیرعامل و دارای اتاقی زیبا 
باشد. اگر نماز ضایع شد بسیاری از آسیب ها نمایان می شود، 

اگر نماز سبک شمرده شود شهوات می آورد.
رئیس ســتاد اقامه نماز با اشاره به اینکه پیامبراکرم)ص( 
فرمــود: »نماز نور چشــم من اســت«، بیان داشــت: آیا در 

برنامه ریزی های ما نیز واقعاً نماز نور چشم ما است. نماز تابوت 
نیســت، نماز اکسیژن است، انسان باخدا یعنی انسانی با همه 
چیز. در آستانه دهه فجر هستیم، امام خدا را داشت اما هیچی 
نداشت. شاه همه چیز داشت اما خدا نداشت، بنابراین اگر مسئله 
ایمان نبود جامعه اداره نمی شد، در هیچ جای دنیا هشت سال 

مقاومت نمی کنند.
وی با اشاره به فعالیت های انجام شده در ستاد متبوعش 
گفت: چهار هزار مدیر مدارس تیزهوشان و شبانه روزی دوره های 
نمــاز را گذرانده اند، طرح یاوران نماز که به طور ناقص برگزار 
شــد، اما با این وجود طرح »شاخه اولی« راه اندازی شده است 
تا در آن گروه هایی مانند اتحادیه انجمن های اسلامی، آموزش 
و پرورش، مدارس شاهد، امور تربیتی که با عنوان شاخه اولی 
هر منطقه محسوب می شوند به عنوان اولین گروه نزدیک به 

نماز فعالیت های نمازی خود را انجام می دهند.
حجت الاســلام قرائتی ابراز داشت: سازمان ها و نهادهای 
فرهنگی کــه بودجه فرهنگی دارند، چند درصد از آن بودجه 
فرهنگی را به نماز اختصاص می  دهند. از شعرا بپرسیم که چند 
شعر برای نماز سروده اند، از هنرمندانی که در فیلم ها هنرنمایی 
می کنند و بچه مسلمان هستند، بپرسید آیا دینشان را نسبت 

به نماز ادا کرده اند.
رئیس ستاد اقامه نماز با تأکید بر اینکه نماز یک امر تقریبی 
است، افزود: نماز شیعه و سنی ندارد، بلکه خودش تقریب است، 
هر کســی نماز خودش را می خواند یا در مسجد و یا در خانه، 

همه ما یکی هستیم.

حجت الاسلام قرائتی در نشست  خبری اجلاس بیست و چهارم نماز:

معماری اسلامی یعنی اول مسجد بساز

را در دوره بعد از انقلاب به دست آورده ایم تا به اینجا رسیدیم.  
وی افزود:  کشور ما در حوزه پیشرفت علوم هسته ای، فضایی 
و سلول های بنیادین که در اختیار محدودی از کشورها است، 
جزو برترین کشــورها قرار گرفته است و علاوه بر کسب این 
علوم در این عرصه ها پیش قدم هم شده است. به عنوان مثال 
کنفرانس های علمی متعددی داشته ایم که اخیرا نیز در بحث 
سلول های بنیادین، کنفرانس علمی تشکیل شد و دستاوردهای 
جمهوری اسلامی به نمایش جهانیان درآمد. در دوره انقلاب 
ســطح خدمات و رشد اقتصادی چشــم گیری داشته ایم. در 
حوزه صنعت نفت و گاز و تأســیس نیروگاه ها نیز رشــد قابل 

ملاحظه ای داشته ایم.
نماینده مردم مشــهد تصریح کرد: حالا ســؤال مردم از 
مســئولین و هم از دولت محترم این است که اگر ملت ایران 
در فضایی بســته و به دور از توسعه سپری کرده است، چطور 
در هشــت سال دفاع و خلق صحنه های فوق العاده و اخیرا نیز 
در دســتگیری تفنگداران آمریکایی که نمــاد اقتدار نظامی 
آمریکا هستند، موفق بوده اســت؟ چطور توانسته است برج 
20 طبقه دانش هســته ای را به تنهایی ایجاد کند؟ بنابراین، 
ایــن صحبت هایی که در آن توانمندی و ظرفیت بزرگ ایران 
نادیده گرفته می شود، سخنان باطلی است. جالب آن که اوباما 
هم همین مباحث برخی از جریانات داخلی را مطرح کرده که 
جمهوری اسلامی از انزوا درآمده است. با توجه به پیشرفت و 
قدرت کسب شده و با پشتوانه و ظرفیت عظیم داخلی جمهوری 
اسلامی، دشمنان حاضر به مذاکره با ما شده اند که در واقع این 
اتفاق و توافق حاصل لطف جمهوری اسلامی به غرب بوده است.

کریمی قدوســی با اشاره به اینکه معمولا آن کشوری را 
منزوی خطاب می کنند که نفوذ کلام، منطق و سبک زندگی 
ندارد، ادامه داد: اگر ایران منزوی اســت، پس نفوذ جمهوری 
اســلامی در منطقه کــه مبدأ تحولات منطقــه ای و بیداری 
اســلامی بوده است و جایگاه ویژه این کشور در جهان چگونه 
به دست آمده اســت؟ برخی در مواضع و تبلیغات خود تمام 
دستاوردهای انقلاب را نادیده می گیرند که گویی عنقریب با 
حمله آمریکا مطابق فصل هفتم قطعنامه های شورای امنیت، 
ایران فرو می پاشــد و نابود می شویم که برجام کشور را نجات 
داد. در حالی که از همان اوایل انقلاب قدرت های زورگو علیه 
ما قطعنامه صادر کرده بودند اما با وحدت ملی و رشــد کشور 
توانســتیم قدرت بازدارندگی برای خود ایجاد کنیم. بنابراین 
موضع گیری های اخیر عده ای خوشــایند ملت نیســت و در 
آینده، فرمایشــات رهبر معظم انقــلاب در این مورد بیش از 

پیش مشخص خواهد شد.
آمریكا از هر وسیله ای

 برای ضربه زدن مجدد بهره می گیرد
احمد آریایی نژاد دیگر نماینده مجلس شــورای اسلامی 
در مورد کســانی که توافق برجام  را  نمونه ای از همکاری و 
کمک غرب و آمریکا تلقی می کنند، گفت: متذکر می شــویم 
که اگر می خواهید ممنون غرب و آمریکا باشید، ممنون اینکه 
آنها هواپیمای مسافربری ما را با 290 مسافر سرنگون کردند 
هم باشید. ممنون اینکه سکوهای نفتی ما را هم زدند باشید؟ 
آمریکایی ها با کمک به عراق در طول ســال های جنگ علیه 
کشــور توســط آواکس هایی که در اختیارشان گذاشتند و با 
پشــتیبانی های اطلاعاتی و تسلیحاتی که از آنها داشتند، در 
حــق ملت ایران جنایت های بی شــماری را مرتکب شــدند، 
ممنون آنها هم هســتید؟ در این صورت اگر وجدانتان اجازه 
داد از آمریکا تشــکر کنید. ما با دشمن خود مذاکره کردیم و 
البته هزینه های سنگینی هم داده ایم که در مقابل آن چیزی 
که از دســت رفته، دســتاوردهای مذاکرات بالاتر از این باید 
می شد. برخی از جریانات داخلی ثابت کردند که قبل از این ها 

ممنون آمریکا بودند.
نماینده مردم ملایر با ذکر این نکته که هدف دشمن از این 
مذاکرات تفرقه و ایجاد دو دستگی و سپس بهره برداری  و نفوذ 
در کشور بوده و هست که البته تیرشان به سنگ خورده است، 
افزود: آمریکایی ها دنبال ایجاد بازار مصرفی برای تولیدات خود 
هستند نه آن که ما دغدغه اشتغال و صنایع خود را بخواهیم از 
این طریق حل کنیم. مگر پیش از این جوانان ما توانمندی های 
خود را در عرصه های هســته ای ثابت نکرده بودند؟ اما آمریکا 
خواست توانمندی های ما را از ما بگیرد، پس آنها را ترور کرد. 
ما هیچ گاه به آمریکا اعتماد نخواهیم کرد و اگر مذاکره کرده ایم، 
باید مراقب باشــیم چرا که آمریکا از هر وسیله ای برای ضربه 

زدن مجدد بهره می گیرد.
عضو کمیسیون بهداشــت و درمان مجلس تأکید کرد: 
مقاومت و هوشیاری درون کشــور که با رهنمودهای رهبر 
انقلاب به وجود آمد، شرایط مانور را از آمریکا گرفت. انفعال 
در برابر دشــمن، او را جری تــر می کند. اگر برخی ها ادعای 
ولایت مداری دارند باید در عمل آن را ثابت کنند نه آن که 
آقا می گوید من به آمریکا و مذاکرات خوش بین نیســتم اما 
دولت بگوید این جملات معنا ندارد و باید واقع بین بود! اگر 
واقعا مطیع رهبر هستند باید اقتصاد مقاومتی را اجرا کنند 

که راه نجات همان است. 

http://www.farsnews.com/

